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1 Dnr KS 1810569- 
Val av justerare samt beslut om tid och plats för protokollets 
justering 
    

 

2 Dnr KS 1810725- 
Fastställande av föredragningslista 
    

 

3 Dnr KS 1810722- 
Information från kommunrevisorerna 
    

 

4 Dnr KS 1880054- 
Information - Alltid bästa möjliga möte med barn - om Västerås 
stads barnrättsarbete 
    

 

5 Dnr KS 2024/00009-1.1.1 
Valärenden kommunfullmäktiges sammanträde 2024-02-01 

Förslag till beslut: 

1. Nedanstående personer entledigas från angivna uppdrag: 

Joel Hijstee (V) ledamot i kommunfullmäktige 

Elvira Sitkevica (S) ersättare i nämnden för idrott, fritid och förebyggande 

Anna Östholm (L) ersättare i tekniska nämnden 

Ingmarie Bjurstedt (SD) ledamot i Skultuna kommundelsnämnd 

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi AB 

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi Försäljning AB 

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi Vattenkraft AB 

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Parkerings AB 

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB 

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Flygfastigheter AB 

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Parkerings AB 

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Stads Strategiska Fastigheter AB 

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB 

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Flygfastigheter AB 

Nelda Oelze (S) suppleant i Geddeholms AB 
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2. Nedanstående personer väljs till respektive uppdrag för angiven tid: 

XX (MP) utses till ny ledamot i fastighetsnämnden efter Anna Thunell (MP) 

till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (M) utses till ny nämndeman i Västmanlands Tingsrätt för perioden 1 

januari 2024 - 31 december 2027.  

XX (S) utses till ny ersättare i nämnden för idrott, fritid och förebyggande efter 

Elvira Sitkevica (S) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

Ewa Lindström-Björn (L) utses till ny ersättare i tekniska nämnden efter Anna 

Östholm (L) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (SD) utses till ny ledamot i Skultuna kommundelsnämnd efter Ingmarie 

Bjurstedt (SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

Elin Asplund (L) utses till ny ledamot i Mälarenergi AB efter Erik Ödmansson 

(L) till och med den 31 december 2026. 

Elin Asplund (L) utses till ny ledamot i Mälarenergi Försäljning AB efter Erik 

Ödmansson (L) till och med den 31 december 2026. 

Elin Asplund (L) utses till ny ledamot i Mälarenergi Vattenkraft AB efter Erik 

Ödmansson (L) till och med den 31 december 2026. 

XX (L) utses till ny ledamot i Västerås Parkerings AB efter Anton Holmlund 

(L) till och med den 31 december 2026. 

XX (L) utses till ny ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB efter Anton 

Holmlund (L) till och med den 31 december 2026. 

XX (L) utses till ny ledamot i Västerås Flygfastigheter AB efter Anton 

Holmlund (L) till och med den 31 december 2026. 

XX (S) utses till ny ledamot i Västerås Parkerings AB efter Nelda Oelze (S) till 

och med den 31 december 2026. 

XX (S) utses till ny ledamot i Västerås Stads Strategiska Fastigheter AB efter 

Nelda Oelze (S) till och med den 31 december 2026. 

XX (S) utses till ny ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB efter Nelda 

Oelze (S) till och med den 31 december 2026. 

XX (S) utses till ny ledamot i Västerås Flygfastigheter AB efter Nelda Oelze 

(S) till och med den 31 december 2026. 

XX (S) utses till ny suppleant i Geddeholms AB efter Nelda Oelze (S) till och 

med den 31 december 2026. 

XX (KD) utses till ny nämndeman i Västmanlands Tingsrätt för perioden 1 

januari 2024 - 31 december 2027.  

Håkan Ampellindh (M) väljs till revisor i Von Schinkelska stiftelsen för 

granskning av verksamheten fram till att revisionsberättelse har avlämnats för 

år 2026. 

Håkan Ampellindh (M) väljs till revisor i Tidö slotts stiftelse för granskning av 

verksamheten fram till att revisionsberättelse har avlämnats för år 2026. 
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Ärendebeskrivning 

Efter kommunfullmäktiges sammanträde 2023-12-07 har nedanstående 

personer inkommit med en begäran om entledigande från angivet uppdrag: 

Joel Hijstee (V) ledamot i kommunfullmäktige 

Elvira Sitkevica (S) ersättare i nämnden för idrott, fritid och förebyggande 

Anna Östholm (L) ersättare i tekniska nämnden 

Ingmarie Bjurstedt (SD) ledamot i Skultuna kommundelsnämnd 

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi AB 

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi Försäljning AB 

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi Vattenkraft AB 

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Parkerings AB 

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB 

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Flygfastigheter AB 

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Stads Strategiska Fastigheter AB 

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Parkerings AB 

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB 

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Flygfastigheter AB 

Nelda Oelze (S) suppleant i Geddeholms AB 

 

Nedanstående personer har av Västmanlands Tingsrätt entledigats från 

uppdraget som nämndemän: 

Ann-Mari Rizvi (M) 

Emil Thessén (KD) 

 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-12-07 lämnades följande 

uppdrag vakanta: 

XX (MP) utses till ny ledamot i fastighetsnämnden efter Anna Thunell (MP) 

till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (M) utses till ny nämndeman i Västmanlands Tingsrätt för perioden 1 

januari 2024 - 31 december 2027.  

 

Anders Gestrin (M) entledigades som ledamot i Västerås stads revisorer den 5 

oktober 2023. Ny revisor behöver därför utses till Von Schinkelska stiftelsen 

samt Tidö slotts stiftelse. 
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6 Dnr KS 2024/00107-1.1.1 
Tidsbegränsat val av oppositionsråd, 2:vice ordförande i 
byggnadsnämnden, 2:vice ordförande i grundskolenämnden och 
2:vice ordförande i Västmanlandsmusiken 

Förslag till beslut: 

1. Eleonore Lundkvist (M) entledigas, för tiden den 25 mars till den 11 augusti 

2024, från följande uppdrag under förutsättning att hon tjänstgör i Sveriges 

riksdag: 

Oppositionsråd i Västerås för Moderaterna på 62 % 

2: vice ordförande i Byggnadsnämnden 

2: vice ordförande i Västmanlandsmusiken 

2: vice ordförande i Grundskolenämnden 

 

2. Nedan personer utses till angivna uppdrag för tiden 25 mars till den 11 

augusti 2024, under förutsättning att Eleonore Lundkvist (M) tjänstgör i 

Sveriges riksdag: 

Johan Henriksson (M) oppositionsråd i Västerås för Moderaterna på 62 % 

Johan Henriksson (M) 2: vice ordförande i Byggnadsnämnden 

Johan Henriksson (M) 2: vice ordförande i Västmanlandsmusiken 

Klara Helin (M) 2: vice ordförande i Grundskolenämnden 

Ärendebeskrivning 

Eleonore Lundkvist (M) kommer att tjänstgöra i riksdagen för Caroline 

Högström (M) som är tjänstledig perioden 25 mars till den 11 augusti 2024. 

Det innebär att Eleonore Lundkvist (M) behöver vara tjänstledig från sina 

kommunala uppdrag under motsvarande tid. 

 

7 Dnr KS 2023/01419-3.6.1 
Beslut - Gemensamt bolag för batterilager Hallstahammar 

Förslag till beslut: 

1. Mälarenergi AB, org.nr 556448-9150, godkänns bilda och fortsättningsvis 

äga 49 % av aktierna i "Energiparkbolaget". 

2. Bolagsordning för "Energiparkbolaget", godkänns.  

3. Aktieägaravtalet för "Energiparkbolaget", godkänns. 

4. Mälarenergi AB ska säkerställa att SunStreet Energy AB har kompetens, 

resurser samt ekonomiska och säkerhetsmässiga förutsättningar att bilda och 

driva företaget enligt affärsplanen. 

5. Mälarenergi AB ska säkerställa finansiering av sin andel av bolaget 

tillsammans med Västerås stads internbank innan medel skjuts till bolaget.  

6. Kommunfullmäktige ska få ta ställning till investeringen i solcellparken i 

"Energiparkbolaget" innan Mälarenergi AB fattar beslut om investeringen. 
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7. Mälarenergi AB ska tillse att uppföljning och rapportering sker löpande på 

ett tillfredsställande vis.  

8. Till "Energiparkbolagets" styrelse utses Magnus Eriksson, vice VD 

Mälarenergi AB och Mikael Fändrik, CFO Mälarenergi AB som 

styrelseledamöter intill slutet av den årsstämma som följer efter nästa val till 

kommunfullmäktige.  

9. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Ärendebeskrivning 

Mälarenergi har tillsammans med SunStreet Energy utrett förutsättningar för 

att samnyttja elnätsanslutningen i Hallstahammars vattenkraftstation och funnit 

det mycket gynnsamt att koppla ihop ett batterilager och en eventuell 

solcellspark med vattenkraftverket och samnyttja dess befintliga 

nätanslutningen vilken är en förutsättning för etableringen. 

Mälarenergis styrelse tog vid styrelsemötet 2023-10-31 inriktningsbeslut att 

etablera ett anläggnings- och produktionsbolag med ett 49 % ägande 

tillsammans med SunStreet Energy 51 %. Mälarenergi har gjort en due diligens 

(företagsbesiktning) på bolaget SunStreet Energy och genomgång av dess 

ägarkrets. Mälarenergis styrelse och ledning har bedömt att ett 

minoritetsägande är att föredra för att erhålla en snabbare etablering och en 

kunskapsuppbyggnad inom affärsutveckling och batteridrift. 

Bolaget kommer att ha två verksamhetsgrenar enligt Mälarenergi, ett 

batterilager som i huvudsak arbetar mot Svenska Kraftnäts 

stödtjänstmarknader (frekvensreglering) samt en solcellspark vars elproduktion 

kommer att säljas på långa avtal till större kunder. 

Mälarenergis och stadsledningskontorets bedömning är att bildandet av ett 

anläggnings- och produktionsbolag är en fråga av principiell beskaffenhet. 

Kommunfullmäktige i Västerås ska därför ges möjlighet att ta ställning till 

frågan. Ärendet har föredragits i Mälarenergi AB:s styrelse som har beslutat att 

godkänna att Mälarenergi AB bildar bolaget under förutsättning att 

kommunstyrelsen och kommunfullmäktige godkänner den fortsatta 

handläggningen. 

Avsikten är att bolaget ska bildas under kvartal 1 2024. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 17 januari 

2024 och beslutade att lämna följande förslag till kommunfullmäktige: 

1. Mälarenergi AB, org.nr 556448-9150, godkänns bilda och fortsättningsvis 

äga 49 % av aktierna i "Energiparkbolaget". 

2. Bolagsordning för "Energiparkbolaget", godkänns.  

3. Aktieägaravtalet för "Energiparkbolaget", godkänns. 

4. Mälarenergi AB ska säkerställa att SunStreet Energy AB har kompetens, 

resurser samt ekonomiska och säkerhetsmässiga förutsättningar att bilda och 

driva företaget enligt affärsplanen. 

5. Mälarenergi AB ska säkerställa finansiering av sin andel av bolaget 

tillsammans med Västerås stads internbank innan medel skjuts till bolaget.  
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6. Kommunfullmäktige ska få ta ställning till investeringen i solcellparken i 

"Energiparkbolaget" innan Mälarenergi AB fattar beslut om investeringen. 

7. Mälarenergi AB ska tillse att uppföljning och rapportering sker löpande på 

ett tillfredsställande vis.  

8. Till "Energiparkbolagets" styrelse utses Magnus Eriksson, vice VD 

Mälarenergi AB och Mikael Fändrik, CFO Mälarenergi AB som 

styrelseledamöter intill slutet av den årsstämma som följer efter nästa val till 

kommunfullmäktige.  

9. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

8 Dnr KS 2023/01664-1.5.2 
Beslut - Godkännande av aktieöverlåtelseavtal  

Förslag till beslut: 

1. Aktieöverlåtelseavtal avseende Oiger Lövhagen AB godkänns. 

2. Ny bolagsordning för bolaget (organisationsnummer 559083-7083) 

godkänns. 

3. Namnändring av bolaget i samband med bolagsförvärv till "Västerås 

Lövhagen AB" eller något annat liknande namn godkänns. 

4. Utökning av Västerås stadshus AB:s kreditram med 70 miljoner kronor för 

vidare utlåning till Västerås stads strategiska fastigheter AB godkänns. 

5. Paragrafen förklaras omedelbart justerad.   

Ärendebeskrivning 

Ett aktieöverlåtelseavtal har upprättats mellan Västerås stads strategiska 

fastigheter AB (VSSFAB) och OIGER JV 6 AB avseende överlåtelse av 

samtliga aktier i Oiger Lövhagen AB som är lagfaren ägare till fastigheten 

Lövhagen 29 (Råby centrum).  

Fastigheten Lövhagen 29 ligger i stadsdelen i Råby i västra Västerås. Inom 

fastigheten ryms Råby centrum som innehåller offentliga lokaler (idrottshall, 

bibliotek mm) där staden är hyresgäst och kommersiella lokaler där bland 

annat ICA och ett apotek är hyresgäster. Stadens inhyrning utgör 64% av 

lokalytan. Det överenskomna värdet på fastigheten är 70 000 000 kronor.   

Enligt bolagsordningen för VSSFAB ska beslut om belopp överstigande 20 

miljoner kronor underställas kommunfullmäktige. Avtalet är villkorat av att 

kommunfullmäktige i Västerås godkänner detsamma genom beslut som vinner 

laga kraft. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 17 januari 

2024 och beslutade att lämna följande förslag till kommunfullmäktige: 

1. Aktieöverlåtelseavtal avseende Oiger Lövhagen AB godkänns. 

2. Ny bolagsordning för bolaget (organisationsnummer 559083-7083) 

godkänns. 

3. Namnändring av bolaget i samband med bolagsförvärv till "Västerås 

Lövhagen AB" eller något annat liknande namn godkänns. 
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4. Utökning av Västerås stadshus AB:s kreditram med 70 miljoner kronor för 

vidare utlåning till Västerås stads strategiska fastigheter AB godkänns. 

5. Paragrafen förklaras omedelbart justerad.   

 

9 Dnr KS 2023/00315-1.2.2 
Beslut - Program för digital utveckling i Västerås stad och dess 
helägda bolag 2024-2027 

Förslag till beslut: 

Program för digital utveckling i Västerås stad och dess helägda bolag 2024 - 

2027 antas.          

Ärendebeskrivning 

Digitaliseringen är ett komplext fenomen. För att digitaliseringens möjligheter 

ska kunna nyttjas fullt ut krävs tydlighet och samordning. Därför har Program 

för digital utveckling tagits fram. Programmet syftar till att skapa en 

gemensam riktning och förståelse genom att peka ut stadens mest centrala 

utvecklingsområden kopplat till digitalisering. Programmet ska kunna fungera 

som utgångspunkt för stadens kontinuerliga arbete med att identifiera och 

prioritera konkreta utvecklingsinitiativ. Programmet är ett styrande dokument 

som ska säkerställa att Västerås stad och dess bolag följer en gemensam 

utvecklingslinje inom digitaliseringsområdet och att staden åstadkommer 

nödvändiga förflyttningar inom programmets målområden.  

Genom att peka ut vägledande principer ska programmet även kunna 

säkerställa att staden, som en del i dess utvecklingsarbete, tar hänsyn till de 

aspekter som är viktiga för att utvecklingen ska kunna resultera i så stora 

positiva effekter som möjligt för såväl stadens kärnverksamheter som 

invånarna.  

Sammanfattande reflektion av inkomna yttranden  

Samtliga remissinstanser ställde sig bakom förslaget till Program för digital 

utveckling. Flera instanser lyfte fram att ansatsen med programmets 

målområden och principer är bra och relevanta. De ser positivt på den riktning 

som programmet stakar ut för stadens digitaliseringsarbete.   

Ett par remissinstanser betonade vikten av att operationalisera programmet 

genom att specificera konkreta åtgärder och aktiviteter i handlingsplaner. 

Program för digital utveckling har därför en handlingsplan med övergripande 

aktiviteter knuten till sig. En mer specificerad genomförandeplan kommer 

också att säkerställa att arbetet går i riktning mot programmet och 

handlingsplanens ambitioner. Respektive verksamhet ska därtill konkretisera 

verksamhetsspecifika åtgärder. Stadsledningskontoret kommer samordna 

framtagandet av den övergripande handlingsplanen, den stadsgemensamma 

genomförandeplanen samt ge stöd till verksamheterna i deras 

verksamhetsspecifika planeringsarbete. 

Ett par remissinstanser underströk att ett tydliggörande krävs kring gränssnittet 

mellan de processer där utvecklingsarbetet ska ligga på förvaltningarna och de 

processer som förutsätter stadsgemensam samordning och en central hantering. 

Nyckeln till att tydliggöra sådana gränsdragningar, och skapa agerbara 
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handlingsplaner är att säkerställa en god dialog och ökat samarbete både inom 

Västerås stad och med aktörer på lokal, regional och nationell nivå.  

Övriga synpunkter berörde vikten av att minska digitala klyftor, etablera en 

standardiserad datastruktur och öka cyber-, IT-, och informationssäkerheten. 

Dessa aspekter täcks in av programmets målområden och vägledande principer 

samt har även beaktats vid framtagandet av den övergripande handlingsplanen. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 17 januari 

2024 och beslutade att lämna följande förslag till kommunfullmäktige: 

Program för digital utveckling i Västerås stad och dess helägda bolag 2024 - 

2027 antas.      

 

10 Dnr KS 2023/00444-1.5.2 
Beslut - Återrapport av uppdrag - Söka samverkan med lämplig 
kommun i Ukraina för att bistå i återuppbyggnaden av Ukraina 

Förslag till beslut: 

1. Rapporten läggs till handlingarna och uppdraget avslutas. 

2. Västerås stad går med i ICLDs Europanätverk med syfte att hitta en lämplig 

ukrainsk kommun för samverkan för att därefter ansöka om stöd för förstudie 

till ett kommunalt partnerskap med denna kommun från ICLD. Västerås stads 

representanter i Europanätverket tar fram förslag på ukrainsk kommun att 

samverka med i en förberedelsefas. Därefter tar kommunstyrelsen ställning till 

eventuell fortsatt samverkan. 

Ärendebeskrivning 

Marcus Jacobson (M) har i en motion med rubriken Motion från (M) om att 

bistå i återuppbyggnaden av Ukraina föreslagit att uppdra till kommunstyrelsen 

att söka samverkan med lämplig kommun i Ukraina för framtida samarbete. 

Stadsledningskontoret föreslog att motionen skulle bifallas mot bakgrund av 

att staden använder externt stöd från exempelvis EU eller ICLD för att bistå i 

återuppbyggnaden av Ukraina och att fokusområden för samverkan är 

kapacitetsbyggande, lokal demokrati och god styrning för att underlätta 

Ukrainas närmanden till EU. 

Kommunfullmäktige biföll motionen den 2 februari 2023 och gav 

kommunstyrelsen uppdrag att söka samverkan med lämplig kommun i Ukraina 

för att bistå i återuppbyggnaden av Ukraina, utreda förutsättningar för Västerås 

stad att gå med i European Alliance of Cities and Regions for the 

Reconstruction of Ukraine samt hur externt stöd från exempelvis EU eller 

ICLD för samverkan kan erhållas. 

Stadsledningskontoret har undersökt förutsättningarna att söka stöd för 

samverkan med Ukraina via olika aktörer,  

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 13 december 

2023 och beslutade att lämna följande förslag till kommunfullmäktige: 

1. Rapporten läggs till handlingarna och uppdraget avslutas. 

2. Västerås stad går med i ICLDs Europanätverk med syfte att hitta en lämplig 

ukrainsk kommun för samverkan för att därefter ansöka om stöd för förstudie 
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till ett kommunalt partnerskap med denna kommun från ICLD. Västerås stads 

representanter i Europanätverket tar fram förslag på ukrainsk kommun att 

samverka med i en förberedelsefas. Därefter tar kommunstyrelsen ställning till 

eventuell fortsatt samverkan. 

 

11 Dnr KS 2023/00544-3.3.2 
Beslut - Svar på motion från (M) om att planera för mindre småhus 

Förslag till beslut: 

1. Motionen bifalls. 

2. Byggnadsnämnden får i uppdrag att planera för ett litet antal små tomter, i 

minst ett för ändamålet lämpligt område. 

Ärendebeskrivning 

Elisabeth Unell (M), har i en motion med rubriken Motion från (M) om att 

planera för mindre småhus föreslagit att berörda nämnder får i uppdrag att 

planera för ett område med små tomter för små bostadshus. 

Kommunfullmäktige har den 9 mars 2023, §105, remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Motionen har remitterats till byggnadsnämnden.  

Västeråsmajoriteten håller med Moderaterna om att det är bra om det byggs 

även ganska små bostadshus. Det har tidigare inte varit en stor efterfrågan på 

den sortens boendeform i Västerås, men med dagens höga inflation och 

ränteläge kommer sannolikt efterfrågan på billigt boende öka. 

Att bo på få kvadratmeter har många fördelar. Energiförbrukningen blir lägre 

med färre kvadratmeter och det är både ekonomiskt och bra för klimatet. En 

yteffektiv markanvändning kan också innebära att fler människor kan ha ett 

eget småhus i Västerås kommun. 

Det behövs många nya bostäder i Västerås, som är en växande kommun. Det är 

och kommer fortsatt vara en utmaning att bygga så att människor har råd att 

bo. Västeråsmajoriteten är positiva till att testa att planera för ett litet antal små 

hus på små tomter, som små grupper i nya bostadsområden och i befintliga 

bostadsområden. Eftersom detta är nytt i Västerås bör det testas i liten skala så 

att inte kommunen står med mark som inte kan bebyggas. Därmed bör 

motionen bifallas.  

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 29 november 

2023 och beslutade att lämna följande förslag till kommunfullmäktige: 

1. Motionen bifalls. 

2. Byggnadsnämnden får i uppdrag att planera för ett litet antal små tomter, i 

minst ett för ändamålet lämpligt område. 
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12 Dnr KS 2022/01383-10.4.3 
Beslut - Svar på motion från (M) om en väg in för civilsamhället 

Förslag till beslut: 

Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd. 

Ärendebeskrivning 

Elisabeth Unell (M) har i en motion med rubriken Motion från (M) om en väg 

in för civilsamhället föreslagit att inrätta "en väg in" för civilsamhället i 

Västerås stad. 

Kommunfullmäktige har den 17 oktober 2022 remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Motionen har remitterats till äldrenämnden, individ- och familjenämnden, 

nämnden för idrott, fritid och förebyggande, kulturnämnden samt nämnden för 

personer med funktionsnedsättning. Samtliga remitterade nämnder har 

inkommit med remissvar.  

Västeråsmajoriteten delar Moderaternas uppfattning att civilsamhället fyller en 

viktig funktion i samhället, så även i Västerås. Via kontaktcenter kan 

föreningar och andra aktörer inom civilsamhället idag komma i kontakt med 

kommunens olika verksamheter. Den som hör av sig behöver inte veta vilken 

förvaltning som ansvarar för den aktuella frågan, utan kontaktcenter hjälper till 

att lotsa rätt. De kan också hjälpa till att informera om vilka sorts stöd som 

finns att söka och hur sökförfarandet går till. Kontaktcenter inrättades år 2011. 

En del aktörer inom civilsamhället träffas regelbundet med representanter från 

Västerås stad inom samarbetet för LÖK:en, den lokala överenskommelsen. Där 

finns möjlighet till dialog, för ständig förbättring och utveckling. Avtalet där 

föreningarna inkluderades i LÖK:en ingicks under år 2015 och reviderades 

2018. 

Det behövs ingen ny modell för en väg in för civilsamhället. Däremot går det 

alltid att utveckla en befintlig verksamhet och synpunkter på den service 

Västerås stad erbjuder tas tacksamt emot. Motionen föranleder därmed ingen 

ytterligare åtgärd. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 29 november 

2023 och beslutade att lämna följande förslag till kommunfullmäktige: 

Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd. 

 

13 Dnr KS 2022/00376-5.0.2 
Beslut - Svar på motion från (M) om Elbas framtid 

Förslag till beslut: 

Motionen avslås. 

Ärendebeskrivning 

Terese Pransjö har i en motion från (M) med rubriken "Elbas framtid" 

föreslagit att Västerås stad genomför en försäljning av Elba med tomträtt. Ett 

förtydligande har gjorts av Moderaterna efter motionens inkommande om att 

med Elba avses Elbarestaurangen. 
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Kommunfullmäktige har den 11 mars 2022 § 92 remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Motionen har remitterats till 

fastighetsnämnden som har inkommit med yttrande. 

Västeråsmajoriteten är positiva till att utveckla Elba och kommunfullmäktige 

har redan bifallit en motion om att ta fram en ny skärgårdsstrategi för att fler 

västeråsare ska få ta del av vår vackra skärgård. I den strategin utgör Elba en 

naturlig och viktig del som Västeråsmajoriteten ser behöver omhändertas i ett 

helhetsperspektiv. 

Att avyttra en så viktig del av Västerås skärgårdsnära område riskerar att skada 

skärgårdsstrategin som helhet. 

Västeråsmajoriteten ser att det förtydligande som gjorts angående vad som 

avses mer specifikt i motionen är bra, men delar inte motionärens önskan om 

att privatisera ett av Västerås finaste rekreationsområden som ön Elba utgör. 

Det som behöver göras i fastigheten på Elba är en upprustning, där lagkrav och 

tillgänglighet säkerställs. Det bör sedan läggas ut på extern drift med längre 

kontrakt som möjliggör en långsiktighet för den som kommer in och sköter 

driften av restaurangen med tillhörande verksamhet. Med detta upplägg 

säkerställs att staden har kvar rådigheten över ön och rekreationsområdet även 

in i framtiden. 

Mot bakgrund av detta föreslås motionen att avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 13 december 

2023 och beslutade att lämna följande förslag till kommunfullmäktige: 

Motionen avslås. 

 

14 Dnr KS 2022/01550-10.4.3 
Beslut - Svar på motion från (M) om lättläst för demokratiska 
beslut 

Förslag till beslut: 

1. Motionens första att-sats bifalls. 

2. Motionens andra och tredje att-satser avslås. 

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att följa utvecklingen inom AI som på sikt 

kan leda till att underlätta att sammanfatta handlingar på lättläst svenska. 

Ärendebeskrivning 

Anna Hård af Segerstad (M) och Elisabeth Unell (M) har i en motion med 

rubriken Motion från (M) om lättläst för demokratiska beslut föreslagit:  

1. Att det till kommunfullmäktiges beslut ska finnas sammanfattningar skrivna 

på lättläst.  

2. Att det till nämnders handlingar ska finnas sammanfattningar på lättläst.  

3. Att det på stadens hemsida ska finnas sammanfattningar av handlingar 

skrivna på lättläst.  
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Kommunfullmäktige har den 10 november 2022 remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Motionen har inte remitterats vidare. 

Kommunfullmäktige har den 5 oktober 2023 återremitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Motionen har inte remitterats vidare. 

Västeråsmajoriteten instämmer med motionärerna om att det är viktigt att 

handlingar skrivs så lättillgängligt och begripligt som möjligt för att öka den 

demokratiska insynen och tillgängliggöra de politiska besluten för invånarna.  

Utifrån att motionen återremitterades av kommunfullmäktige för att undersöka 

möjligheten att använda AI-stöd för textbearbetning har en dialog skett med 

Västerås stads kommunikationsenhet. Det som normalt menas med begreppet 

AI i dessa sammanhang är så kallade språkmodeller. I nuläget är inte 

språkmodellerna tillräckligt bra för att kunna användas för det ändamål som 

beskrivs i återremissen. Vidare är de AI-verktyg som finns på marknaden för 

textbearbetning inte GDPR-säkrade, vilket skulle medföra problem gentemot 

gällande lagstiftning på området om de används på det sätt som föreslås i 

motionen. Utvecklingen kring AI går i en rasande fart och det är sannolikt att 

det inom en snar framtid finns bättre möjligheter att använda detta för att skapa 

sammanfattningar på lättläst, men alltså inte i dagsläget. 

Med anledning av ovanstående föreslår Västeråsmajoriteten, som tidigare, 

bifall på den första att-satsen. På de två andra att-satserna föreslås avslag 

eftersom det först behövs en utvärdering kring effekten av att sammanfatta 

kommunfullmäktiges beslut på lättläst. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 13 december 

2023 och beslutade att lämna följande förslag till kommunfullmäktige: 

1. Motionens första att-sats bifalls. 

2. Motionens andra och tredje att-satser avslås. 

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att följa utvecklingen inom AI som på sikt 

kan leda till att underlätta att sammanfatta handlingar på lättläst svenska. 

 

15 Dnr KS 2023/00531-2.6.1 
Beslut - Svar på motion från (SD) om att ändra Västerås stads mål 
för upphandling av livsmedel 

Förslag till beslut: 

Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd. 

Ärendebeskrivning 

Erik Johansson (SD) har i en motion med rubriken Motion från (SD) om att 

ändra Västerås stads mål för upphandling av livsmedel föreslagit:   

• att det kvantitativa målet om minst 60 % ekologiska inköp av livsmedel 

stryks i stadens styrande dokument. 

• att staden ska eftersträva att upphandla livsmedel från närområdet i största 

möjliga utsträckning.  

Kommunfullmäktige har den 9 mars 2023 §102 remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 
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Västeråsmajoriteten instämmer i motionens intention att riktlinjerna för stadens 

upphandling av livsmedel behöver ses över.  

Det finns idag en riktlinje för inköp och upphandling av livsmedel samt en 

måltidspolicy som i huvudsak styrt inriktningen för stadens livsmedelsinköp. 

Vid upphandling sammanvägs olika behov och intressen för att både säkra upp 

bra måltider i stadens verksamheter och bra kvalitet och pris på de livsmedel 

som köps in.  

I och med genomförandet av livsmedelsupphandlingen och de nya avtal som 

införts under hösten har det dock blivit tydligt att det behövs en sammanhållen 

riktlinje för stadens livsmedelsinköp och livsmedelsanvändning. Ett arbete 

med att ta fram en ny riktlinje har därför påbörjats i nära samverkan med 

stadens måltidsverksamheter. Den nya riktlinjen tar avstamp i den regionala 

livsmedelsstrategin, andra styrande dokument i staden samt verksamhetens 

behov.   

Förslagen i motionen behandlas inom ramen för arbetet med den nya riktlinjen, 

som tas fram under våren 2024. Västeråsmajoriteten föreslår därmed att 

motionen inte föranleder någon ytterligare åtgärd. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 17 januari 

2024 och beslutade att lämna följande förslag till kommunfullmäktige: 

Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd. 

 

16 Dnr KS 1879029- 
Nya frågor, interpellationer och motioner 
    

 


